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over de moeilijkheden voor gemeenten
met een deficitaire begroting, blz. 133

Sprekers : de heren F. Verberckmoes,
M. Galle, Gemeenschapsminister van
binnenlandse aangelegenheden

Regeling van de werkzaamheden, blz. 136

Omslag 3



4e vergadering Woensdag 16 november 1983
Morgenvergadering

VOORZITTER : mevrouw G. Devos,
Eerste Ondervoorzitter

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

Bij brief van 19 oktober 1983 deelt de
Voorzitter van de Conseil régional
wallon mee dat voornoemde Raad
zich ter vergadering van die dag heeft
geconstitueerd.

- De vergadering wordt geopend om
10.05 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDERING

J. De Loore-Raeymaekers, G. Sproc-
keels ; gezondheidsredenen.

R. Vandekerckhove ; buitenslands.

V. Anciaux, M. Bourry, J. De Seran-
no, J. Gabriels, J. Leclercq, G. Mar-

menout, L. Van den Brande, W. Van
Renterghem, L. Vanvelthoven, J. Wy-
ninckx ; ambtsverplichtingen.

M. Panneels-Van Baelen ; familiever-
plichtingen.

ONTWERPEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet houdende het
statuut van de logiesverstrekkende
bedrijven - 223 (1983-1984) - Nr.
1.
Verwezen naar de Commissie voor
culturele aangelegenheden en pe-
dagogische en didactische vorming.

- Ontwerp van decreet houdende
maatregelen inzake het grondwa-
terbeheer - 224 (1983-1984) - Nr.
1.
Verwezen naar de Commissie voor
leefmilieu en waterbeleid.

de Commissie voor huisvesting
over het ontwerp van decreet hou-
dende aanvulling van de Huisves-
tingscode met bijzondere bepalin-
gen betreffende het Vlaams Wo-
ningfonds van de Grote Gezinnen
- 177 (1982-1983) - Nr. 2.

- door de heer A. Bourgeois namens
de Commissie voor culturele aan-
gelegenheden en pedagogische en
didactische vorming over het ont-
werp van decreet houdende instel-
ling van een prijs van de Vlaamse
Gemeenschap voor vertaling van
Nederlandse letterkunde - 222
(1982-1983) - Nr. 2.

- door de heer F. Piot namens de
Commissie voor onderwijs over het
voorstel van decreet van de heer A.
Laridon houdende aanvulling van
de examenmateries voor de kandi-
daturen in de biologische, farma-
ceutische, zoölogische, medische
en veeartsenij kundige wetenschap-
pen, met alternatieve experimente-
le methodes zonder proefdieren -
58 (1981-1982) - Nr. 4.

BERAADSLAGINGEN V A N  D E

BOODSCHAPPEN VERSLAGEN
De Voorzitter : Bij brief van 18 oktober
1983 deelt de Voorzitter van de Rat
der deutschen Kulturgemeinschaft
mee dat voornoemde Raad zich ter
vergadering van die dag heeft gecon-
stitueerd.

Indiening

De Voorzitter : De volgende verslagen
werden ingediend :

- door de heer A. Coppieters namens

VLAAMSE EXECUTIEVE

Indiening

De Voorzitter : De volgende beraadsla-
gingen van de Vlaamse Executieve
werden ingediend :

- Beraadslaging van de Vlaamse Exe-

Vlaamse Raad
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Voorzitter

cutieve houdende machtiging tot
vastlegging, ordonnancering en be-
talig van uitgaven aan te rekenen
op de begroting van de Vlaamse
Gemeenschap - VE-K 39

- Beraadslaging van de Vlaamse Exe-
cutieve houdende machtiging tot
het vastleggen, ordonnanceren en
betalen van uitgaven 1983 aan te re-
kenen op de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1983 als bij krediet
1983 - VE-K 40.

- Beraadslaging van de Vlaamse Exe-
cutieve houdende machtiging tot
ordonnancering en betaling van
uitgaven aan te rekenen op de be-
groting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1983
- VE-K 41.

BOEK VAN HET REKENHOF

Indiening

De Voorzitter : Het volgende Boek van
het Rekenhof werd ingediend :

- 140e boek van het Rekenhof - Op-
merkingen en documenten aan de
Wetgevende Kamers voorgelegd -
Deel 1.
Dit boek ligt ter inzage bij het Se-
cretariaat van de Raad, Afdeling
Openbare Vergadering.

SCHRIFTELIJKE VRAGEN (R.v.O.
art. 65)

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

- de heren V. Anciaux, E. Balde-
wijns, P. Breyne, L. Bril, G. Car-
doen, A. Coppieters, N. De Batse-
lier, A. De Beul, C. De Clercq, E.
De Groot, H. De Loor, mevrouw J.
De Loore-Raeymaekers, mevrouw
W. Demeester-De Meyer, de heren

J. De Mol, A. Denys, L. Dierickx, J.
Gabriels, F. Geyselings, M. Heug-
hebaert, W. Kuijpers, T. Kelchter-
mans, J. Leclercq, M. Olivier, me-
vrouw M. Panneels-Van Baelen, de
heren P. Peeters, F. Piot, W.
Seeuws, A. Steverlynck, G. Tem-
merman, mevrouw M. Tyberghien-
Vandenbussche, de heren J. Valke-
niers, 1. Van Belle, J. Van Elewyck,
E. Vankeirsbilck, L. Vanvelthoven,
F. Vermeiren, D. Vervaet.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

Verdaging

De Voorzitter : Op verzoek van de heer
Anciaux en in overleg met de betrok-
ken Minister wordt zijn interpellatie
tot de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van economie en werkgele-
genheid, over de oprichting van
Franstalige kleuterklassen in Overij-
se, naar een volgende openbare verga-
dering verschoven.

ONDERZOEK NAAR DE TAAL-
GROEP

De Voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is het onderzoek naar de taal-
groep betreffende de heer Guillaume
Reynders, Senator, opvolger van wij-
len Senator Joseph Daems.

Conform artikel 3 van ons reglement
en artikel 30 van de bijzondere wet
van 8 augustus 1980 tot hervorming
der instellingen dienen wij er ons van
te vergewissen of de heer Reynders in-
geschreven is op de lijst van de leden
van de Nederlandse taalgroep van de
Senaat.

Bij brief van 26 oktober 1983 heeft de
Senaat ons medegedeeld dat de heer
Reynders op die datum de grondwet-
telijke eed heeft afgelegd en tot de Ne-
derlandse taalgroep behoort.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 4
16 november 1983

Ingekomen stukken
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Gelet op voormelde brief van de Se-
naat, stel ik voor dat de Raad er zich,
zoals bij vorige gelegenheden, zou toe
beperken van de gegeven omstandig-
heden akte te nemen en de formaliteit
betreffende het onderzoek naar de
taalgroep als vervuld te beschouwen.

Geen bezwaar ? (Instemming)

Aldus is besloten.

Met genoegen roep ik de heer Reyn-
ders dan ook uit tot lid van de Vlaamse
Raad en mocht hij hier aanwezig zijn
dan zou ik hem namens u allen wel-
kom heten in deze vergadering. (Ap-
plaus)

DRINGENDE VRAAG (R.v.O. art. 66,
5)

Dringende vraag van de heer H. Suy-
kerhuyk tot de heer J. Buchmann, Ge-
meenschapsminister van huisvesting,
over de procedure voor het sluiten van
verdragen met het buitenland

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer Suykerbuyk
tot de heer Buchmann, Gemeen-
schapsminister van huisvesting, over
de procedure voor het sluiten van ver-
dragen met het buitenland.

De heer Suykerbuyk heeft het woord.

De heer H. Suykerhuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, collega’s, volgens
berichten zou een akkoord zijn be-
reikt tussen de Vlaamse Executieve
en het Ministerie van Buitenlandse
Betrekkingen in verband met de te
volgen procedure nopens de met het
buitenland te sluiten verdragen, zo-
wel die welke betrekking hebben op
de culturele en persoonsgebonden
materies als die welke betrekking
hebben op de gewestelijke aangele-
genheden.
Is dit bericht juist en kan de Minister
duidelijk mededelen wat de inhoud is
van dit akkoord ?
De Voorzitter : De heer Buchmann,
Gemeenschapsminister van huisves-
ting, heeft het woord.
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Minister J. Buchmann (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, dames en heren, blijkbaar
zijn bepaalde berichten, waarvan het
achtbaar lid gewag maakt, een on-
nauwkeurige en niet-juist genuan-
ceerde weergave van de eenparige be-
slissing van de Vlaamse Executieve
ter zake.

Formeel kan ik zeggen dat, behalve
het bestaand voorlopig deelakkoord
inzake de werkprogramma’s ter uit-
voering van de culturele akkoorden,
er voor het ogenblik geen nieuwe ove-
reenkomsten met het Ministerie van
Buitenlandse Betrekkingen afgeslo-
ten zijn, betreffende de persoonsge-
bonden materies of betreffende de ge-
westelijke aangelegenheden.

De Vlaamse Executieve wenst echter
zo spoedig mogelijk, op grond van
haar voorstellen, onderhandelingen
te voeren ten einde aldus tot een ak-
koord ter zake te komen.

Naar analogie met de tijdelijk vastge-
legde onderhandelings-  en onderteke-
ningsprocedure van de werkprogram-
ma’s, ter uitvoering van de culturele
akkoorden - zoals toegepast sinds 15
april 1983 - zou Buitenlandse Betrek-
kingen ,,akte nemen” van de verdrags-
teksten en de overeenkomsten.

Dezelfde procedure van pragmatische
benadering zou op het vlak van de ge-
westelijke materies in overleg met
Buitenlandse Betrekkingen kunnen
uitgewerkt worden om het begrip ,,be-
trokkenheid” - zoals vastgelegd in ar-
tikel 81 van de Bijzondere Wet van 8
augustus 1980 - te concretiseren.

Ten slotte zal bij de nationale regering
aangedrongen worden op de oprich-
ting van een al dan niet permanent
overlegorgaan tussen de Minister van
Buitenlandse Betrekkingen en de
Vlaamse Gemeenschapsminister, be-
last met de coördinatie van het Bui-
tenlands Beleid, voor een pragmati-
sche benadering van een aantal pro-
blemen - onder andere de aanwezig-
heid van vertegenwoordigers van de
Vlaamse Gemeenschap in de Belgi-
sche delegaties, de contacten met de
Belgische diplomatieke posten, de
medewerking van de diplomatieke
ambtenaren, belast met het cultureel
beleid, enzovoort.
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De Voorzitter
ten.

: Het incident is geslo-

VRAGEN (R.v.O. art. 66)

Vraag van de heer J. De Mol tot de heer
P. Akkermans, Gemeenschapsminister
van ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud, over het gebruik
van kabinetsmiddelen voor het propa-
geren van zijn biografie

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Mol tot
de heer Akkermans, Gemeenschaps-
minister van ruimtelijke ordening,
landinrichting en natuurbehoud, over
het gebruik van kabinetsmiddelen
voor het propageren van zijn biogra-
fie.

De heer De Mol heeft het woord.

De heer J. De Mol (op de tribune) : Me-
vrouw de Voorzitter, mijnheer de Mi-
nister, collega’s, medewerkers van uw
kabinet voeren in hun hoedanigheid
en met het daaraan verbonden ,,ge-
zag” een publiciteits-  en propaganda-
campagne voor een biografie gewijd
aan de figuur van hun Gemeen-
schapsminister.

Voor dit edel doel worden onder meer
briefpapier en omslagen van het kabi-
net aangewend. Ter illustratie verwijs
ik naar de bijlage bij deze vraag.

De prominenten, onder wie de heren
Martens, Margot, Swaelen, Geens,
Tindemans, Thijs en Duhamel, die
hun welwillende medewerking tot
nog toe aan dit initiatief verlenen, de
hoge kostprijs - van 2.000 tot 10.000
frank - en de methode van het spon-
sorship, staan ongetwijfeld borg voor
de uitzonderlijke kwaliteit van het
aangekondigde boek.

Mijn concrete vragen zijn de volgen-
de.

1. Betreft de promotie van bovenge-
noemd boek een kabinetsaangelegen-
heid of een privé-zaak ? Indien het
over een privé-zaak zou gaan, hoe is
het dan te verantwoorden dat met ge-
meenschapsgelden propaganda wordt
gemaakt voor dit initiatief ?

Procedure internationale verdragen
Propagering biografie Gemeenschapsminister. . . . Sanering beschuttende werkplaatsen

2. Meent de geachte Gemeenschaps-
minister niet dat in elk geval misbruik
werd gemaakt van het gezag van het
kabinet om privé-doeleinden te be-
hartigen ?

3. Gezien de hoge kostprijs vragen wij
ons af wie tot de schare uitverkozenen
- of slachtoffers - behoort.

De Voorzitter : De heer Akkermans,
Gemeenschapsminister van ruimte-
lijke ordening, landinrichting en na-
tuurbehoud, heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mevrouw de Voorzitter, dames
en heren, in antwoord op de monde-
linge vraag kan ik het geachte lid het
volgende mededelen.

1. Hogervermeld initiatief is duidelijk
een privé-zaak, zowel de kosten voor
de omslagen en briefpapier als de
portkosten werden volledig betaald
door de initiatiefnemers en niet met
overheidsgelden.

2. Er werd naar mijn mening geen
misbruik gemaakt van het gezag van
het kabinet aangezien het hier gaat
over de biografie van de Gemeen-
schapsminister die vele jaren voorzit-
ter was van de belangrijkste midden-
standsorganisatie in dit land en reeds
meer dan 25 jaar voorzitter is van Na-
cebo.

Ik denk dat de figuur van de Minister
eerder verantwoordelijk kan zijn voor
het gezag waarover sprake maar deze
is moeilijk weg te denken bij een der-
gelijke viering.

3. Vermits het een privé-initiatief be-
treft ben ik niet op de hoogte van de
namen van de intekenaars.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer F. Vermeiren tot me-
vrouw R. Steyaert, Gemeenschapsmi-
nister van gezin en welzijnszorg, over
de beleidsopties inzake sanering van de
sector beschuttende werkplaatsen

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
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delinge vraag van de heer Vermeiren
tot mevrouw Steyaert,  Gemeen-
schapsminister van gezin en welzijns-
zorg, over de beleidsopties inzake sa-
nering van de sector beschuttende
werkplaatsen.

De heer Vermeiren heeft het woord.

De heer F. Vermeiren (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, blijkens inlich-
tingen kampen verschillende be-
schutte werkplaatsen met financiële
moeilijkheden. Het oorzakelijk ver-
band is vaak terug te brengen tot on-
beredeneerde infrastructuurwerken
uit het recente verleden.

De benarde financiële toestand zou
naar verluidt in bepaalde beschutten-
de werkplaatsen aanleiding geven tot
drastische beleidsopties : zo zou op
aandringen van het Rijksfonds voor
Sociale Reclassering van Minder-Va-
liden voortaan moeten afgezien wor-
den van de sociale doelstelling waar-
toe deze werkplaatsen zijn opgericht
en dient de produktiviteit nage-
streefd.

Dit houdt zonder meer de afvloeiing
en of het ontslag in van het minder
produktieve personeel. Met andere
woorden, de minder-valide werkne-
mers worden vervangen door valide.
Ter zake beschik ik zelfs over brief-
wisseling die ik steeds ter beschikking
heb.

Gezien de aard en de omvang van het
probleem op het vlak van de tewerk-
stelling van de minder-valide in het al-
gemeen en zijn sociale beknotting ter
reïntegratie in het maatschappelijk le-
ven in het bijzonder, mocht ik graag
van de geachte Gemeenschapsminis-
ter vernemen.

1. Hoe deze voorgenomen beleidsop-
ties in overeenstemming te brengen
zijn met de sociale rol en doelstelling
van een beschuttende werkplaats ?

2. Welke maatregelen de Minister
overweegt om aan deze ongeoorloof-
de saneringswijze in de beschuttende
werkplaatsen een einde te maken ?

Een wetsontwerp ter zake werd door
de Minister van Arbeid en Tewerk-
stelling ingediend.

De beleidsopties inzake sanering van
de beschermde werkplaatsen zijn mij
onbekend.

Secretaris van de Raad A. Laridon
(SP), indiener van het voorstel van de-
creet waarbij vooral wordt gestreefd
naar het verspreiden van de kennis van
alternatieve methodes, zonder proef-
dieren, in de sectoren van het hoger on-
derwijs waar wetenschappelijke
menten worden uitgevoerd

ëxperi-

De Voorzitter : Minister Steyaert heeft
het woord.

Minister R. Steyaert (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, dames en heren, ik moet het
geachte lid mededelen dat de betoela-
gingsregels voor de beschermde werk-
plaatsen vastgelegd worden via het
Rij ksfonds voor Sociale Reclassering
van de Minder-Validen en de werking
van het Rijksfonds voor Sociale Re-
classering van Minder-Validen onder
de voogdij ressorteert van de Minister
van Arbeid en Tewerkstelling. De
herstructurering van het Rij ksfonds in
het kader van de communautarisering
van het minder-validenbeleid is tot op
heden niet gebeurd.

In het kader van de overgangsperiode
lijkt het mij niet gewenst dat deze op-
ties eenzijdig door de nationale over-
heid zouden gewijzigd worden.

Tot op heden heeft de nationale over-
heid de Executieve niet ingelicht over
nieuwe maatregelen.

Officieel  werden tot op heden op de
Beheerraad van deze parastatale
evenmin maatregelen in die zin be-
sproken.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer 0. Van Ooteghem tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van economie en werkgele-
genheid, over de bevoegdheidsverde-
ling op het stuk van economische ex-
pansie

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Van Ooteg-
hem tot de heer Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van economie en
werkgelegenheid, over de bevoegd-
heidsverdeling op het stuk van econo-
mische expansie.

De heer Van Ooteghem heeft het
woord.

De heer 0. Van Ooteghem (op de tribu-
ne) : Mevrouw de Voorzitter, dames
en heren Ministers, geachte collega’s,
bij toepassing van de wet van 8 augus-
tus 1980 op de staatshervorming heeft
u het takenpakket economie en te-
werkstelling gekozen.

Hieronder valt vanzelfsprekend de
behandeling van de dossiers inzake
rentesubsidies en kapitaalpremies.

Van verschillende zijden verneem ik
dat deze dossiers evenwel ten dele be-
handeld worden door uw collega Ak-
kermans  ingevolge een afspraak die u
met uw collega zou hebben gemaakt.

Het takenpakket economie en tewerk-
stelling ligt wettelijk vast en behoort
niet tot de zogenaamde residuaire be-
voegdheden. De wet voorziet even-
min in een opsplitsing van deze taken,
tenzij bij akkoord van de hele Execu-
tieve.
Mag ik de heer Minister dan ook vra-
gen :
1. of het juist is dat hij de behandeling
van sommige dossiers inzake econo-
mische expansie toevertrouwt aan
zijn collega de heer Akkermans en, zo
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Van Ooteghem

ja, welke ;

2. of deze opsplitsing van bevoegd-
heid gebeurt ingevolge een vaste af-
spraak dan wel dossier per dossier ;

3. of deze beslissing inzake bevoegd-
heidsoverdracht werd of wordt voor-
gelegd aan de Vlaamse Executieve ;

4. hoe de heer Minister gebeurlijk de-
ze handelswijze in overeenstemming
kan brengen met artikel 74 van de bij-
zondere wet op de hervorming der in-
stellingen ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) : Me-
vrouw de Voorzitter, dames en heren,
ik heb de eer het geachte lid mede te
delen dat de beslissingen getroffen ter
uitvoering van de expansiewetten,
conform de bevoegdheidsverdeling
binnen de Vlaamse Executieve, inte-
graal en exclusief onder mijn verant-
woordelij kheid ressorteren.

De beslissingen inzake de toekenning
van de voordelen bedoeld in de wet
van 4 augustus 1978, ook KMO-wet
genoemd, zijn gedelegeerd aan de Ad-
ministrateur-generaal bij de Vlaamse
Gemeenschap die leidend ambtenaar
is van de Dienst economie en werkge-
legenheid.

De beslisingen ter uitvoering van de
expansiewetten van 17 juli 1959 en
van 30 december 1970 worden door
mezelf getroffen.

In de vorige Executieve werd deze be-
voegdheid uitgeoefend door Gemeen-
schapsminister Akkermans. Daar-
door heeft de heer Akkermans een
bijzondere belangstelling voor de hier
bedoelde dossiers. In de gevallen
waarin hij die belangstelling uitdrukt,
wordt hem, zoals aan de andere Ge-
meenschapsministers, de gevraagde
informatie bezorgd. Van een beslis-
singsbevoegdheid in zijne hoofde is
evenwel geen sprake.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.
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Vraag van de heer A. Denys tot de heer
K. Poma,  Vice-Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminister
van cultuur, over de geringe belangstel-
ling vanwege de BRT voor het Europees
Jaar van de KMO

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Denys tot
de heer Poma,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de geringe
belangstelling voor het Europees Jaar
van de KMO.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, heren Minis-
ters, in het Bulletin van Vragen en
Antwoorden van de Senaat van 11 ok-
tober 1983 heeft de Minister van Mid-
denstand een uitgebreid antwoord ge-
geven in verband met de acties die ge-
voerd werden in het kader van het Eu-
ropees Jaar van de KMO en het am-
bacht.

Onder meer wijst hij erop dat elke
vrijdagmorgen op de RTBF-radio een
uitzending gewijd wordt aan een spe-
cifiek probleem van de KMO’s of van
de zelfstandigen. Aansluitend hierop
wordt elke daaropvolgende maandag
een telefoonpermanentie ingesteld,
waarbij aan iedereen die het wenst,
bij komende inlichtingen verstrekt
worden over het aangesneden pro-
bleem.

Dergelijke acties zijn uitstekend als
promotiemiddel voor de KMO en de
zelfstandigen. Tevergeefs echter heb-
ben wij gewacht op een dergelijke
BRT-uitzending. Ik zou haast durven
zeggen dat de BRT tot dusver op een
discriminerende wijze dit Europees
Jaar van de KMO heeft behandeld.
Vooral in vergelijking met vroegere
jaarthema’s en ook bijvoorbeeld in
vergelijking met specifiek tot de con-
sumenten gerichte uitzonderingen.
Mag ik erop wijzen dat in de ganse
vrije wereld opnieuw het economisch
en het maatschappelijk belang van de
kleinschalige bedrijven en onderne-
mingen erkend worden ?

Graag had ik van de geachte Gemeen-
schapsminister vernomen welke ac-
ties hij zal ondernemen om bij de
BRT het Europees Jaar van de KMO

Bevoegdheid economische expansie
Europees Jaar van de KMO

te promoveren op de wijze zoals dit
moet gebeuren.

De Voorzitter : Minister Poma heeft
het woord.

Minister K. Poma (op de tribune) : Da-
mes en heren, aansluitend bij zijn
vraag wens ik het geachte lid mede te
delen dat in 1983 - Europees Jaar van
de KMO - door de BRT wel een
merkwaardig aantal op elkaar aanslui-
tende radio- en televisieuitzendingen
aan de problematiek van de midden-
standsgroepen en de kleine en mid-
delgrote ondernemingen gewijd wer-
den.

Ik vernoem hierbij.
1. In de reeks ,,Handel en Wandel”
van de dienst volwassenenvorming.

a. Tijdens het voorjaar 1983,

,,Middenstand in crisis” : 3 TV-pro-
gramma’s  met uitzendtijden op zon-
dag om 14.30 uur - veertiendaags -
en op maandag om 22.30 uur de her-
haling ervan en 3 radioprogramma’s
ook, met uitzendtijd op donderdag om
21.30 uur via BRT 1, eveneens veer-
tiendaags.

,,Design voor de KMO” : eveneens 3
TV-programma’s met uitzendtijd op
zondag om 14.30 uur via TV 1 - veer-
tiendaags - en op maandag om 22.30
uur via TV 2 de herhaling en ook 3 ra-
dioprogramma’s, veertiendaags op
donderag om 21.30 uur via BRT 1.

De eerste TV-uitzending greep plaats
op zondag 16 januari 1983. De eerste
radiouitzending op donderdag 20 ja-
nuari 1983.

b. Tijdens het najaar.

Eerste onderwerp.

,,Stress  en middenstand” : weer 3 TV-
programma’s met uitzendtijd op zon-
dag om 14.30 uur via TV 1 - veertien-
daags - en op dinsdag om 22.15 uur
via TV 2 de herhaling ervan en ook 3
radioprogramma’s - veertiendaags -
op donderdag om 2 1.30 uur via BRT 1.

Tweede onderwerp.

,,Middenstander worden en blijven” :
dit programma is gewijd aan de jonge
zelfstandigen, aan de dienstverlening
door financiële instellingen en aan het
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sociaal statuut. Het betreft hier 7 geïn-
tegreerde radio- en TV-programma’s
waarvan er 4 in 1983 worden uitgezon-
den.

Wat de TV-programma’s ter zake be-
treft zijn de uitzendtijden op zondag
om 14.45 uur via TV 1 - veertien-
daags - en op dinsdag om 22.15 uur
via TV 2 de herhaling ; de radiouitzen-
dingen hierover op donderdag om
21.30 uur via BRT 1 eveneens om de
veertien dagen.

Op 16 maart 1983 : ,,Kan iedereen ca-
fébaas worden ?” Interview met de
heer Myklebust van de Vlaamse Ho-
recavereniging.

Op 17 maart 1983 : veertiendaagse
van de Belgische mode.

Op 18 maart 1983 : campagne van de
Vereniging van Uitzendbureaus over
de voordelen van uitzendarbeid in
KMO’s.

Op 7 april 1983 : Landsbond slagers
over de kwaliteit van ham.

Vraag van de heer A. De Beul tot de
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over het uitblijven
van besluiten ter uitvoering van het de-
creet van 17 november 1982 houdende
bescherming van het roerend cultureel
patrimonium

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Beul tot
de heer Poma, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over het uitblij-
ven van besluiten ter uitvoering van
het decreet van 17 november 1982
houdende bescherming van het roe-
rend cultureel partimonium.

De heer De Beul heeft het woord.

De eerste TV-uitzending van deze
reeks greep plaats op zondag 25 sep-
tember 1983, de eerste radiouitzen-
ding op donderdag 6 oktober 1983.

Op 13 april 1983 : Landsbond slagers
over hormonen in het vlees.

Op 14 april 1983 : vakkennis kleinhan-
delaars in audio-visuele apparatuur.

Bij dit alles wil ik ter informatie nog
aanstippen dat bij elk van deze reek-
sen door het Economisch en Sociaal
Instituut voor de Middenstand een
aangepast brochure wordt uitgegeven
die bij dit Instituut te verkrijgen is,
Congresstraat 33, 1000 Brussel.

Naar aanleiding van het programma
,,Design voor de KMO” werd boven-
dien een tentoonstelling opgezet door
het Design-Center, Ravensteingalerij
51, 1000 Brussel. Deze tentoonstel-
ling was toegankelijk voor het publiek
van 24 februari 1983 tot en met 2 april
1983, alle dagen van 10 tot 18 uur. Za-
terdag  van 1Ö tot 13 uur en van 14 tot
18 uur. Zij werd op woensdag 23 fe-
bruari 1983 geopend in aanwezigheid
van de heer M. Olivier, Minister van
middenstandszaken.

Ook andere programma’s behandel-
den onderwerpen in verband met de
problematiek rond de KMO. Zo onder
meer op 25 april 1983 een gesprek met
Jan Van Gorp uitgezonden over een
informatie- en vormingscyclus voor
jonge kandidaat-zelfstandigen, geor-
ganiseerd door het NCMV.

In ,,Postiljon” werd op 21 januari 1983
ambachten-nieuws gebracht over
brouwers en het brouwerijmuseum
en op 6 april 1983 over cursussen voor
allerlei ambachten in het openlucht-
museum te Bokrij  k.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, het de-
creet van 17 november 1982 houden-
de bescherming van het roerend cul-
tureel patrimonium werd gepubli-
ceerd in het Belgisch Staatsblad van 4
maart 1983.

Tot op heden verschenen
uitvoeringsbesluiten.

nog geen

Wil de Minister mij mededelen waar-
om zulks niet is gebeurd ?

De Voorzitter : Minister Poma heeft

Bovendien werd door de BRT aan de
KMO-problematiek geregeld aan-
dacht besteed in diverse andere radio-
programma’s.

Bovendien zal de BRT-radio het Na-
tionaal Colloquium dat te Brussel ge-
houden wordt op 20 november eerst-
komend, van nabij volgen en daarover
verslaggeving doen in de uitzendin-
gen.

In het licht van deze toch merkwaardi-
ge opsomming, die zeker niet volledig
is, meen ik dat de KMO-problematiek

het woord.

Minister K. Poma (op de tribune) : Me-
vrouw de Voorzitter, dames en heren,
hierbij wens ik het geachte lid vooraf
mee te delen dat het decreet van 17
november 1982 waarover hij het
heeft, voor zijn toepassing een zeer
uitgebreid en arbeidsintensief onder-
zoek vereist.

Ik geef enkele voorbeelden.

Het programma : ,,Van mensen en
dingen”

Op 16 februari 1983 : studie van het
Instituut voor Voortdurende Vorming
van de Middenstand over ,,Protìel van
de geslaagde ondernemers in de klei-
ne en middelgrote bedrijven”.

Op 23 februari 1983 : campagne van
het Nationaal Christelijk Midden-
standsverbond : ,,Voel je klant bij de
middenstand”.

in 1983 zeker niet op gediscrimineer-

maar integendeel vrij geregeld, en vrij
gediversifieerd aan bod kwam. Desal-

de wijze behandeld werd door de BRT

niettemin meen ik mij voor de BRT
zeker te wijzen op de vragen van het
geachte lid en op de betekenis van het
Europese Jaar van de KMO.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

meenschap operationeel geworden.

Dit heeft een aantal verschuivingen

Sinds dit decreet goedgekeurd werd,

met zich meegebracht in verband met

is het Ministerie van de Vlaamse Ge-

de personeelsbezetting.

Zo heeft de Dienst voor Monumenten
en Landschapszorg, die gelast is met
de uitvoering van dit decreet, sinds de
goedkeuring ervan 25 procent van zijn
personeelsbestand verloren.

Het lijkt materieel onmogelijk een
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aanvang te maken met de uitvoering
van dit decreet zolang de voornoemde
personeelsproblematiek geen defini-
tieve oplossing gekregen heeft.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer A. De Beul tot de
heer K. Poma,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over het uitblijven
van een ontwerp van decreet houdende
bescherming van landschappen

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Beul tot
de heer Poma,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over het uitblij-
ven van een ontwerp van decreet hou-
dende bescherming van landschap-
pen.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mevrouw de Voorzitter, mijnheer de
Minister, bij de Vlaamse Raad zijn
drie onderscheiden voorstellen van
decreet tot bescherming van de land-
schappen aanhangig, met de bedoe-
ling te voorzien in het nog steeds ont-
brekende derde luik van onze monu-
mentenwetgeving.

In mei jongstleden werd de bespre-
king van deze voorstellen van decreet
op verzoek van de Minister verdaagd
omdat hij hoopte zelf na het reces een
ontwerp van decreet tot bescherming
van de landschappen te kunnen indie-
nen.

Zulks is inmiddels niet gebeurd. Wil
de Minister mij mededelen waaraan
dat ligt ?

De Voorzitter : Minister Poma  heeft
het woord.

Minister K. Poma (op de tribune) : Me-
vrouw de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, aansluitend bij de vraag van de
geachte collega, kan ik inderdaad bea-
men dat de bespreking in de Commis-

sie van een aantal voorstellen van de-
creet inzake één of meerdere aspecten
tot bescherming van de landschappen
verdaagd werd omwille van het feit
dat de voorbereiding tot het indienen
van een ontwerp-decreet ter zake,
zich op dat ogenblik reeds in een ver-
gevorderd stadium bevond.

Wat is de huidige stand van zaken ?

Ik geef de Raad hierbij chronologisch
een overzicht van de werkzaamheden
in dit verband.

- De heer J. Pede, Voorzitter, treedt als
Voorzitter op.

Op 3 maart 1982 werd een ontwerp-
decreet op de bescherming van de
landschappen reeds voor een eerste
maal op de Executieve besproken.
Daar werd beslist dat er ter zake een
coördinatie diende te gebeuren met
de Gemeenschapsminister bevoegd
voor ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud ; dit naar aan-
leiding van diens werkzaamheden in
verband met een algemeen decreet op
de landinrichting.

Deze coördinatiegesprekken leidden
evenwel niet tot de gewenste concrete
tekstwijzigingen.

Op 17 maart 1982 werd derhalve de-
zelfde ontwerp-tekst op de Executie-
ve behandeld.

Andermaal heb ik het initiatief geno-
men ; ik heb een overlegvergadering
bijeengeroepen waarop alle betrokke-
nen vertegenwoordigd waren, name-
lijk milieuverenigingen, landbou-
wers, eigenaars-syndikaat, Rij ks-
dienst voor Monumenten en Land-
schapszorg, Commissie voor Monu-
menten en Landschappen, Stede-
bouw, Waters en Bossen.

Deze vergadering ging door op mijn
kabinet op 9 september 1982. Aange-
zien daaruit bleek dat de standpunten
van een aantal betrokkenen enorm
ver, te ver, uit elkaar lagen, heb ik
geopteerd voor een nieuwe tekst, voor
een nieuw ontwerp, een decreet waar-
in vooral de nadruk zou liggen op twee
punten :
ten eerste, een vlotter verloop van de
procedure inzake vergunningen ;
ten tweede, het opmaken van be-
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heersplannen.

Op 13 juli 1983 werd een eerste ont-
werp-tekst van dit ontwerp van de-
creet bilateraal met het kabinet van
mijn collega Akkermans besproken,
samen met een vertegenwoordiging
van het Planbureau en de waarne-
mend leidend ambtenaar van de Ad-
ministratie voor ruimtelijke ordening
en leefmilieu.

Deze besprekingen resulteerden in
een tweede ontwerp-tekst die mijns
inziens de virtuele goedkeuring weg-
draagt van de verschillende partijen.

Thans maakt deze tekst, met het oog
op de eindredactie, nogmaals het
voorwerp uit van bilaterale gesprek-
ken tussen mijn kabinet en dat van
collega Akkermans.

Ik geloof, gezien de huidige stand van
zaken, dat het realistisch is te zeggen
dat het ontwerp van decreet eerlang
aan de Vlaamse Executieve kan voor-
gelegd worden.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer J. Van Elewyck tot de
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de erkenning
van niet-openbare radio’s

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Van Ele-
wyck tot de heer Poma,  Vice-Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van cultuur,
over de erkenning van niet-openbare
radio’s.

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Ministers, geachte collega’s, de Raad
van niet-openbare radio’s heeft, van
november 1982 tot juli 1983, in een
eerste ronde 677 aanvragen tot erken-
ning behandeld. Het onderzoek sloeg
zowel op de volledigheid van het inge-
diende dossier als op de inhoudelijke
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Van Elewyck het woord.

vereisten, beide gesteund op de crite- Minister K. Poma (op de tribune) :
ria geformuleerd in het decreet of in Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
het uitvoeringsbesluit. 372 dossiers ren, het geachte lid vraagt mij te ant-
werden positief beoordeeld, 305 nega- woorden op 2 zaken.
tief.

Van deze 305 heeft de Gemeen-
schapsminister er 59 toch in aanmer-
king genomen : voor 11 vroeg hij een
bij komend advies aan de Raad ; 48 an-
dere echter stuurde hij zonder meer

1. Waarom ik mij bezondig aan be-
voegdheidsoverschrijding ?

2. Waarom ik de vzw Maeva  in aan-
merking voor erkenning heb geno-
men ?

door naar de Staatssecretaris voor
PTT, met het oog op de opneming er-
van in het frequentieplan.

Wat de eerste vraag betreft verbaast
het mij dat het geachte lid spreekt
over bevoegdheidsoverschrijding.

Fundamenteel is dat de Gemeen-
schapsminister zich in deze bezondig-
de aan bevoegdheidsoverschrijding.
Hij kan formeel het advies van de
Raad slechts wijzigen nadat de Raad
zijn definitief advies heeft uitge-
bracht, inbegrepen het technisch dos-
sier, en rekening werd gehouden met
het frequentieplan.

Tot de 48 waarover de Minister aldus
eigenmachtig besliste, behoort radio
Maeva.  Dit is alleszins merkwaardig.

Hij zal het met mij eens zijn dat het de
Gemeenschapsminister van cultuur is
die, krachtens artikel 7 van het besluit
van de Vlaamse Executieve van 9 sep-
tember 1982 betreffende de erken-
ning van niet-openbare radio’s be-
voegd is de niet-openbare radio’s te
erkennen, dit na advies van de Raad
van niet-openbare radio’s.

Bij deze erkenning dient rekening te
worden gehouden met artikel 4 van
het koninklijk besluit van 20 augustus

Inderdaad,

- het negatief advies van de Raad
werd uitgebracht op inhoudelijke
gronden omdat niet werd voldaan aan
de vereisten inzake informatie en vor-
ming ;

1981 houdende reglementering voor
het aanleggen en doen werken van de
stations voor lokale klankradio-om-

- in de Raad stemde geen enkel lid
ten gunste van Maeva  ;

- op strafrechtelijk gebied werden
vervolgingen ingespannen tegen ver-
antwoordelijken van Maeva.  Er werd
in eerste aanleg een vonnis geveld, dat
nog niet in kracht van gewijsde getre-
den is.

Gelet op wat voorafgaat, gelieve het
de Minister dan ook de volgende vra-
gen te beantwoorden.

roep.

Om dit te kunnen doen werden nu de
radio’s die ik in aanmerking voor er-
kenning wil nemen, overgemaakt aan
de Minister van PTT die een voorlopig
frequentieplan laat opstellen op basis
waarvan, en na nieuw advies van de
Raad van niet-openbare radio’s, ik de-
finitief erken.

Het is duidelijk dat niet-openbare ra-
dio’s die niet aan de PTT voorgelegd
worden niet in het frequentieplan
kunnen voorkomen en door mij niet
zouden kunnen erkend worden

1. Hoe verantwoordt hij voor de 48 ge-
wraakte dossiers zijn bevoegdheidso-
verschrijding  ?

2. Hoe verantwoordt hij meer in het
bijzonder zijn beslissing wat betreft
radio Maeva,  mede in het licht van de
drie hierboven geciteerde elemen-
ten ?

De Voorzitter : Minister Poma heeft

Indien dus het systeem zou toegepast
worden door het geachte lid in zijn
vraag uiteengezet - met name dat ik
alleen de door de Raad in de eerste fa-
se positief geadviseerde dossiers aan
PTT zou overmaken - zou de Ge-
meenschapsminister van cultuur nog
wel de beslissing in verband met de
erkenning kunnen treffen maar zou de
Raad van niet-openbare radio’s de fac-
to beslissen over de niet-erkenning
van de niet-openbare radio’s.

Dat is alleszins niet de bedoeling van
de decreetgever geweest.

Ik wijs dan ook de beschuldiging mij
aan bevoegdheidsoverschrijding be-
zondigd te hebben resoluut van de
hand.

Wat de tweede vraag betreft kan ik het
geachte lid dit meedelen dat de Raad
mij in verband met Maeva, volgend
advies heeft verstrekt :

,,Uit het dossier blijkt onvoldoende
dat de radio een verscheidenheid van
informatie, vorming, animatie en ont-
spanning brengt, artikel 2 van het de-
creet.

De opsomming van door de radio be-
reikte gemeenten strookt niet met het
decreet. Meise is niet aangrenzend.

Deze beslissing werd genomen na
stemming, waarvan de uitslag luidde :
6 negatief bij 5 onthoudingen.”

In de pers heb ik gelezen dat bepaalde
leden van de Raad nog andere rede-
nen opgeven waarom het dossier
Maeva  negatief werd beoordeeld. Ik
heb mij echter te houden aan de offi-
ciële tekst van het advies.

In vergelijking met andere dossiers
was het voor mij duidelijk dat betref-
fend dossier wel een voldoende ver-
scheidenheid bood. Vermits in het be-
zwaarschrift de vzw mij meedeelde al-
leen de aangrenzende gemeenten te
willen bestrijken, heb ik gemeend de
vzw Maeva in aanmerking te moeten
nemen voor erkenning onder voorbe-
houd van toepassing van het reeds ge-
noemde artikel 4 van het koninklijk
besluit van 20 augustus 1981.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

ONTWERP VAN DECREET houdende
aanvulling van de Huisvestingscode
met bijzondere bepalingen betreffende
het Vlaams Woningfonds van de Grote
Gezinnen
- 177 (1982-1983) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking

De Voorzitter : De algemene bespre-
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Voorzitter

king is geopend.

De heer Coppieters, verslaggever, heeft
het woord.

De heer A. Coppieters, verslaggever
(op de tribune) : Mijnheer de Voorzit-
ter, mijnheer de Minister, geachte col-
lega’s, ingevolge de staatshervorming
van 1980 moeten de nationale open-
bare instellingen die zich met geregio-
naliseerde materies bezig houden, op-
gesplitst worden in regionale structu-
ren.

Dat is ook het geval met het Woning-
fonds van de Grote Gezinnen van Bel-
gië, aangezien dit werkzaam is in de
sector van de huisvesting. Reeds in
oktober 1980 werden in de schoot van
dit Nationale Fonds een Vlaams en
een Waals Fonds opgericht.

Om deze echter operationeel te ma-
ken moeten de nodige aanvullingen
opgenomen worden in de huisves-
tingscode. Daartoe werd dit ontwerp
van decreet ingediend, zoals ook
reeds voor het Waalse Gewest gebeur-
de op 28 juni 1983.

Dit ontwerp regelt dus het inschrijven
van de middelen in de begroting van
het Vlaamse Gewest zoals de gewest-
waarborg bij de door het Vlaamse Wo-
ningfonds uitgeschreven leningen en
de overheveling van de fiscale voorde-
len of vrijstellingen van het Nationale
naar het Vlaamse Woningfonds in
overeenstemming met de beslissing
van 1 februari 1983 van het Overleg-
comité Regering-Executieven.

Gezien het belang van de activiteiten
van het Woningfonds dat in Vlaande-
ren alleen reeds voor 18 miljard aan
leningen uitstaan heeft bij gezinnen
die bouwden of vernieuwden, mag de
werking ervan niet onderbroken wor-
den of gehinderd, door het achterwe-
ge blijven van de wettige erkenning
der nieuwe structuren.

Om die redenen werden de artikelen
en het volledige ontwerp eenparig in
de Commissie goedgekeurd.

Voor verdere gegevens verwijs ik naar
het geschreven verslag over dit ont-
werp. (Applaus op alle banken)

De Voorzitter : Vraagt iemand het
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woord ? (Neen)

Aangezien niemand het woord vraagt,
verklaar ik de algemene bespreking
gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegenheid
als bedoeld bij artikel 107quater van
de Grondwet.

- Aangenomen.

Artikel 2

Een Hoofdstuk III, luidend als volgt,
wordt in Titel III van de Huisvestings-
code, bekrachtigd bij de wet van 2 ju-
li 1971, gewijzigd bij de wet van 1 au-
gustus 1978, ingevoegd :

,,HOOFDSTUK III

Artikel 80bis

Ten laste van de begroting
Vlaamse Gemeenschap, met

van de
betrek-

king tot de aangelegenheden bedoeld
in artikel 107quater van de Grondwet,
worden de nodige geldmiddelen ter
beschikking gesteld tot dekking van
de verliezen op interest, die het
Vlaamse Gewest op zich neemt ten
einde het Vlaamse Woningfonds van
de Grote Gezinnen in staat te stellen
zijn doelstelling te verwezenlijken
door middel van leningen die het ge-
machtigd is aan te gaan overeenkom-
stig artikel 82bis.”

- Aangenomen.

Artikel 3

In Titel III, Hoofdstuk IV van dezelfde
Huisvestingscode wordt een artikel
82bis ingevoegd luidend als volgt :

,,Artikel 82bis

Het Vlaams Woningfonds van de Gro-
te Gezinnen kan bij besluit van de
Vlaamse Executieve gemachtigd wor-

Aanvulling Huisvestingscode

den leningen uit te schrijven onder
gewestwaarborg.

Het bedrag en de voorwaarden van
deze leningen dienen goedgekeurd te
worden door de Vlaamse Executieve.

Het Vlaamse Gewest verleent zijn
waarborg van goede afloop voor die
leningen, enkel indien het Vlaams
Woningfonds van de Grote Gezinnen
er zich vooraf toe verbonden heeft een
gedeelte van deze leningen bij voor-
rang te besteden aan de financiering,
eensdeels van het bouwen of het ko-
pen van een woning door personen
die ongezonde woningen bewonen
en, anderdeels, van de sanering, de
verbetering en de aanpassing van on-
gezonde, verbeterbare of gezonde
maar functioneel onaangepaste wo-
ningen.

Dit gedeelte wordt, zonder lager te
mogen zijn dan 30 procent, jaarlijks
bepaald door de Vlaamse Executie-
ve.”

- Aangenomen.

Artikel 4

In Titel III, Hoofdstuk IV, van dezelf-
de Huisvestingscode wordt een artikel
82ter ingevoegd luidend als volgt :

,,Artikel 82ter

In het opschrift en in de bepalingen
van de wetten en besluiten waarin de
benaming ,,Het Woningfonds van de
Bond der Kroostrijke Gezinnen van
België” voorkomt, met uitzondering
van de wetten en besluiten die tot de
bevoegdheid van de Gewesten be-
horen op grond van de bijzondere wet
van 8 augustus 1980 tot hervorming
der instellingen, worden de bewoor-
dingen ,,en het Vlaams Woningfonds
van de Grote Gezinnen” toegevoegd
na de hoger vermelde benaming.”

- Aangenomen.

Artikel 5

In Titel III, Hoofdstuk IX, van dezelf-
de Huisvestingscode wordt een artikel
94bis ingevoegd luidend als volgt :

107



CVP PVV) 

Voorzitter

,,Artikel 94bis

Het Vlaams Woningfonds van de Gro-
te Gezinnen wijst de ongezonde wo-
ningen, waarvan zij het bestaan vast-
stelt, aan de burgemeester van de ge-
meente aan met aanduiding van de
maatregelen die in het belang van de
openbare hygiëne moeten getroffen
worden. Op die woningen is de proce-
dure, bedoeld in artikel 67, van toe-
passing.”

- Aangenomen.

Artikel 6

Dit decreet treedt in werking op een
door de Vlaamse Executieve vast te
stellen datum.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. We zullen deze namiddag de
hoofdelijke stemming over het gehele
ontwerp van decreet houden.

ONTWERP VAN DECREET houdende
instelling van een prijs van de Vlaamse
Gemeenschap voor vertaling van Ne-
derlandse letterkunde
- 222 (1982-1983)-Nrs.  1 en 2

Algemene bespreking
De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet houdende instelling
van een prijs van de Vlaamse Ge-
meenschap voor vertaling van Neder-
landse letterkunde.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Bourgeois,
heeft het woord.

verslaggever,

De heer A. Bourgeois, verslaggever (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, geachte colle-
ga’s, het is wellicht nuttig voor de col-
lega’s die vertrouwen op het Beknopt
Verslag van onze Vergadering, een
bondig overzicht te geven van de in-
houd van het decreet dat thans voor-
ligt.

Het is inderdaad een ontwerp van de-
creet dat enkel de bedoeling heeft op
technische wijze het bestaande de-
creet van 26 februari 1981 aan te pas-
sen.

Het decreet van 26 februari 1981 had
een driejaarlijkse staatsprijs voor ver-
taling van Nederlandse letterkunde
ingesteld.

Het was toen de bedoeling, aan de
staatsprijzen voor Nederlandse letter-
kunde, ook een vertaalprijs toe te voe-
gen.

Het initiatief hiertoe werd destijds ge-
nomen door mevrouw De Loore-
Raeymaekers en het ontwerp werd in
1981 goedgekeurd.

Ingevolge de staatshervorming echter
dienden een aantal teksten in hun ter-
minologie te worden aangepast.

Het gaat moeilijk op in het kader van
onze nieuwe staatsinstellingen te
spreken over een staatsprijs. Deze ter-
minologie werd dan ook veranderd in
,,Prijs van de Vlaamse Gemeen-
schap”.

Anderzijds wordt de prijs toegekend
door de Vlaamse Executieve, waar in
de oorspronkelijke tekst vermeld
werd : ,,De Minister voor de Neder-
landse Cultuur”.

De tekst van dit decreet werd in deze
zin aangepast, maar de inhoud van het
decreet, zoals deze oorspronkelijk
door mevrouw De Loore-Raeymae-
kers was voorgesteld en door de
Vlaamse Raad aanvaard, blijft inte-
graal behouden.

In de Commissie werd er bij de Minis-
ter op aangedrongen dat de vertaal-
prijs, die voor de eerste maal in 1983
moest worden toegewezen, alleszins
nog dit jaar wordt toegekend.

De Minister heeft beloofd dat de ad-
viescommissie die aan de Minister ad-
vies moet geven over het toekennen
van de prijs, zo vlug als mogelijk na de
goedkeuring van dit decreet zal wor-
den samengesteld en dat de prijs voor
het jaar 1983 in elk geval zal worden
toegekend zoniet in de loop van dit
jaar, dan toch in de loop van volgend
jaar. (Applaus bij de CW en Pvv)

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord ? (Neen)

Aangezien niemand het woord vraagt,
verklaar ik de algemene bespreking
gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegenheid
bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet.

- Aangenomen.

Artikel 2

Een prijs van de Vlaamse Gemeen-
schap voor vertaling van Nederlandse
letterkunde wordt ingesteld.

Om de drie jaar wordt hij toegekend
voor de beste vertaling van literair
werk van een Belgisch auteur in de
Nederlandse taal dat buiten het Ne-
derlands taalgebied wordt verspreid.

De vertaler mag zowel van buiten-
landse als van Belgische nationaliteit
zijn.

- Aangenomen.

Artikel 3

Het bedrag van de prijs is tweehon-
derdduizend frank ; de prijs is ondeel-
baar en kan slechts aan één persoon
worden toegekend.

- Aangenomen.

Artikel 4

De Vlaamse Executieve kent deze
prijs toe na advies te hebben ingewon-
nen van een door de Vlaamse Execu-
tieve benoemde commissie.

Deze adviescommissie zal bestaan uit
vijf leden. Het oudste lid fungeert als
voorzitter, het jongste als secretaris.

Deze adviescommissie kan, bij ont-
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stentenis van waardevol werk, de
Vlaamse Executieve voorstellen de
prijs niet toe te kennen.

- Aangenomen.

Artikel 5

De prijs mag geen twee opeenvolgen-
de malen aan dezelfde vertaler wor-
den toegekend.

- Aangenomen.

Artikel 6

De prijs wordt voor de eerste maal
toegekend in 1983.

- Aangenomen.

Artikel 7

Het decreet van 3 april 1981 houden-
de instelling van een driejaarlijkse
staatsprijs voor vertaling van Neder-
landse letterkunde, wordt opgeheven.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. We zullen deze namiddag de
hoofdelijke stemming over het gehele
ontwerp van decreet houden.

VOORSTEL VAN DECREET van de
heer A. Laridon houdende aanvulling
van de examenmateries voor de kandi-
daturen in de biologische, farmaceuti-
sche, zoölogische, medische en veeart-
senijkundige wetenschappen, met al-
ternatieve experimentele methodes
zonder proefdieren
- 58 (1982-1983)-Nrs. 1 tot 4

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het voor- De mening bestaat nog, in sommige
stel van decreet van de heer Laridon kringen, dat vivisectie verantwoord is
houdende aanvulling van de examen- door de diensten die ze bewijst aan de
materies voor de kandidaturen in de mens, meer bepaald aan de medische
biologische, farmaceutische, zoölogi- wetenschap.
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sche, medische en veeartsenij kundige
wetenschappen, met alternatieve ex-
perimentele methodes zonder proef-
dieren, waarvan het door de Commis-
sie gewijzigd opschrift luidt als volgt :
Voorstel van decreet houdende aan-
vulling van de examenmateries voor
de kandidaturen in de wetenschap-
pen, groep biologie, de farmaceuti-
sche wetenschappen, de geneeskun-
dige wetenschappen, de diergenees-
kundige wetenschappen, de tandheel-
kunde en landbouwkundig ingenieur,
met alternatieve experimentele me-
thodes zonder proefdieren.

De heer Piot, verslaggever, heeft het
woord.
De heer F. Piot, verslaggever (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
dit is een voorstel van decreet dat be-
handeld werd in de Commissie onder-
wijs, omdat het ertoe strekt de onder-
wijsprogramma’s - of ten minste de
examenmateries - in bepaalde sec-
toren van het hoger onderwijs aan te
vullen, doch inhoudelijk, naar de sub-
stantie, strekt het er hoofdzakelijk toe
een beperking mogelijk te maken van
de experimentering met levende die-
ren, waartegen ons inziens terecht
steeds meer bezwaren van humane en
ethische aard geformuleerd worden.

De auteur van het voorstel, collega
Laridon, die zich overigens geïnspi-
reerd heeft aan een decreet dat reeds
meer dan twee jaar geleden in de
Franse Gemeenschapsraad werd be-
sproken en goedgekeurd, is uitgegaan
van een reeks constataties.

Eerste constatatie. De vivisectie
wordt op ruime schaal toegepast. Ze
wordt wel door velen gecontesteerd,
maar door sommigen wordt ze, in be-
paalde gevallen, nog geacht noodza-
kelijk te zijn voor het wetenschappe-
lijk onderzoek.

Ze behoort tot de dagelijkse praktijk
in vele laboratoria, waar ze, althans
theoretisch, onderworpen is aan een
wettelijk opgelegde controle.

De auteur van het voorstel van de-
creet respecteert deze opvatting waar
ze eerlijk is, en voor zover ze aan de
werkelijkheid beantwoordt.

Tweede constatatie. De vivisectie
leidt tot grove misbruiken. Vooreerst
heeft het geen zin duizenden malen
precies hetzelfde experiment uit te
voeren, wanneer daartoe levende we-
zens zwaar gekrenkt en mishandeld
moeten worden.

Het is ongetwijfeld een verheugende
evolutie in de hedendaagse mentali-
teit dat de mens steeds beter gaat aan-
voelen dat er een zekere vorm van so-
lidariteit bestaat tussen al de levende
wezens in ons universum, en dat het
de mens niet tot eer strekt, hem niet
verheft, wanneer hij op willekeurige,
zinloze wijze andere levende wezens
pijnigt of van het leven berooft.

Steeds hernieuwde zogeheten experi-
menten, die niets nieuws bijbrengen
aan degene die de operatie uitvoert,
kunnen niet anders worden gekwalitï-
ceerd dan als een onverantwoord mis-
bruik van de natuur.

De uitvoering zelf van dergelijke ope-
raties kan overigens moeilijk worden
beschouwd als een nobele activiteit
en moet, indien ze onontbeerlijk is,
tot een minimum aantal gevallen wor-
den beperkt, al was het maar om te
voorkomen dat zij bij de jonge men-
sen die zich op wetenschappelijke re-
search toeleggen, de humane en mo-
rele zin zou afstompen. Daarmee
wordt ook de mensheid zeker niet ge-
diend !

Hoeft het gezegd dat de vivisectie
zoals ze toegepast wordt in de cosme-
tische industrie, met als enige drijf-
veer het winstbejag, in genendele past
in het hier beschouwde kader en zon-
der meer moest worden veroordeeld.
Dat soort praktijken doet elk recht-
geaard mens walgen.

Derde constatatie. De recente ontwik-
keling van wetenschap en techniek
hebben het mogelijk gemaakt dat ex-
perimenten thans in talrijke domei-
nen kunnen geschieden met alterna-
tieve methodes zonder proefdieren,
en zulks met evenveel of méér doel-
treffendheid en betrouwbaarheid.

De vervangtechnieken zijn thans tot
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een uiterst geperfectioneerd stadium
gekomen. De teelt van weefsels in vi-
tro, proeven met elektronische robot-
ten die net als levende mens reageren,
en andere methodes vormen voortaan
perfecte substituten voor de klassieke
proefnemingen met dieren.

De ervaring leert alleszins dat zij inza-
ke betrouwbaarheid niet moeten on-
derdoen voor de vivisectie. Deze laat-
ste heeft weleens meer geleid tot zwa-
re misrekeningen, waarbij gebleken is
dat het menselijk organisme niet
noodzakelijk op dezelfde wijze rea-
geert als het dier waarop vooraf proef-
nemingen werden verricht. De catas-
trofale gevolgen van het gebruik van
thalidomide in de jaren zestig leven
nog in ieders geheugen na en het was
helaas geen unicum !

Op grond van al deze beschouwingen
wordt in het voorstel van decreet
voorgehouden dat, eventueel naast de
klassieke experimenttechnieken, ook
de kennis van de alternatieve metho-
des, van de vervangtechnieken, het
voorwerp zou uitmaken van systema-
tisch onderricht in de sectoren van ho-
ger onderwijs waar wetenschappelijke
experimenten worden beoefend.

De bedoeling is dus niet de vivisectie
te verbieden of te reglementeren, wat
overigens niet tot de bevoegdheid van
de Vlaamse Raad behoort, maar de
‘kennis van de vervangtechnieken te
verspreiden, zodat de bruikbaarheid
en de waarde hiervan op ruimere
schaal zouden worden erkend. Hieruit
zal, ons inziens, een snelle overscha-
keling van de klassieke proefnemin-
gen naar de moderne methodes van
experimenten zonder proefdieren
vanzelf volgen.

Om dit doel praktisch te bereiken
wordt voorgesteld de kennis van deze
alternatieve methodes als verplichte
materie voor de examens in te voeren
in de kandidaturen voor de weten-
schappen, groep biologie, de farma-
ceutische wetenschappen, de genees-
kundige wetenschappen, de dierge-
neeskundige wetenschappen, de
tandheelkunde en in de kandidatuur
landbouwkundig ingenieur.

In het voorstel van decreet wordt
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dienaangaande gerefereerd naar het
besluit van 1949 getroffen door de Re-
gent met betrekking tot de academi-
sche graden.

Volledigheidshalve moge ik hier nog
vermelden dat in de Commissie on-
derwijs een volstrekte eensgezind-
heid aangaande de doelstellingen ge-
bleken is. De vertegenwoordigers van
de verschillende politieke groepen
hebben zich allen aangesloten bij het
voorstel. Ook de Gemeenschapsmi-
nister van leefmilieu, waterbeleid en
onderwijs, de heer Lenssens, heeft
zonder voorbehoud zijn instemming
betuigd.

Bij de bespreking van artikel 2 werd
een gezamenlijk amendement inge-
diend ertoe strekkende het eerste deel
van de initiële tekst van dit artikel te
schrappen. Daarin werd gerefereerd
naar het advies van de Vaste Commis-
sie voor de academische graden en de
programma’s van de universitaire
examens, die gecreëerd werd bij de
wet van 21 maart 1964, één van de ve-
le wetten die het initiële besluit van
1949 hebben aangevuld en gewijzigd.

Bedoelde Commissie is samengesteld
uit de Ministers van onderwijs en de
rectoren van de universiteiten.

De Commissie onderwijs van de
Vlaamse Raad heeft geoordeeld dat
het ongepast zou zijn in een normatie-
ve tekst die door deze Assemblée zou
worden gestemd, een formule op te
nemen die de uitvoering. van deze
norm formeel afhankelijk zou stellen
van het advies van een lichaam waar-
van de werkzaamheden bepaald wor-
den door de Uitvoerende Macht.

Dames en heren, ik moge u namens
uw Commissie onderwijs ertoe uitno-
digen, met dezelfde eensgezindheid
als uw commissieleden, dit voorstel
goed te keuren. (Applaus op alle ban-
ken)

De Voorzitter
het woord.

: De heer Laridon heeft

De heer A. Laridon (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, ik kan
zeer bondig zijn want er is in feite wei-
nig toe te voegen aan het volledig en
uitstekend verslag van de heer Piot. Ik

wens hem van harte hiervoor te dan-
ken en te feliciteren. Hij heeft op een
zeer keurige en accurate wijze de
ideëen en principes weergegeven die
aan de basis liggen van mijn voorstel
van decreet, ideëen en principes die ik
tijdens de bespreking in de Commis-
sie heb kunnen ontwikkelen.

Ik hecht er voorts aan alle commissie-
leden te danken voor de unanimiteit
bij de stemming en mijn voldoening
erover uit te spreken dat over alle
ideologische grenzen heen dit voor-
stel van decreet in de Commissie werd
goedgekeurd. Tevens verheugt het
mij dat ook in het Vlaamse land de hu-
mane notie van solidariteit onder alle
levende wezens in de cosmos ingang
heeft gevonden. Het is een edel doel
ernaar te streven dat de totale som van
alle pijn en lijden van alle levende we-
zens in de wereld herleid wordt tot het
haalbare minimum. Het is aan de ma-
nier waarop het de dieren behandelt
dat het beschavingspeil van een volk
kan worden gemeten.

Ik ben ervan overtuigd dat het voor-
stel van decreet zoals het is voorge-
bracht uw aller goedkeuring zal kun-
nen wegdragen. Wat betreft het be-
schavingspeil van onze Vlaamse be-
volking is het een decreet dat op zijn
tijd komt.

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, op mijn beurt stel ik er prijs op de
verslaggever, de heer Piot, te felicite-
ren voor zijn verslag.

Wat de grond van de zaak betreft, was
er vanwege de Executieve geen enkel
probleem. Wel stelde zich het aspect
van de bevoegdheid. Ik wil toch even
bevestigen welke de houding is die
door de eenparige Commissie en door
de Executieve werd aangenomen.

Deze materie, aanvullende examen-
stof dus, maakt onbetwistbaar deel uit
van de residuaire onderwijsbevoegd-
heid van de Gemeenschap en kan der-
halve bij decreet worden geregeld. De
term of het begrip ,,diploma’s”  echter
behoort tot de uitzonderingen die
krachtens artikel 59bis,  6 2,20 van de
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Lenssens

Grondwet niet onder de bevoegdheid
van de Gemeenschappen vallen.

Indien wij er echter van uitgaan dat de
notie ,,diploma’s” de notie ,,wettelij ke
diploma’s” impliceert, dan dient ook
te worden verondersteld dat de wette-
lijke essentiële vereisten waaraan
men moet voldoen om dergelijk wet-
telijk diploma te behalen eveneens
ontsnappen aan de bevoegdheid van
de Gemeenschap.

Deze wettelijke vereisten zijn echter
minimaal en mits eerbiediging van
deze minimale normen kunnen door
de Gemeenschappen steeds bijko-
mende voorwaarden worden gesteld.
De aanvulling van de verplichte exa-
menmaterie zoals voorgesteld in dit
voorstel van decreet is hiervan een
duidelijk voorbeeld.

Wat nu het al dan niet raadplegen van
de Vaste Commissie betreft, wordt -
de verslaggever heeft het geciteerd -
volgens artikel Ibis van de wetten op
het toekennen van academische gra-
den en het programma van de univer-
sitaire examens gecoördineerd bij het
besluit van de Regent van 31 decem-
ber 1949, de examenstof bepaald door
de Koning op eensluidend advies van
de Vaste Commissie voor de acade-
mische graden en de programma’s
van de universitaire examens.

Het voorstel van decreet van de heer
Laridon werd - gelukkig - naar mijn
oordeel geamendeerd door het oor-
spronkelijk te voorzien advies van de
Vaste Commissie te schrappen omdat
het inderdaad, de verslaggever heeft
het onderstreept, onterecht zou zijn
dat een souvereine assemblée zoals
de Vlaamse Raad, de uitvoering van
een decreet zou afhankelijk maken
van een andere instantie van een on-
dergeschikte orde.

De verwijzing naar de Vaste Commis-
sie wordt achterwege gelaten, niet zo-
zeer omdat deze Vaste Commissie
sinds jaren niet meer functioneert,
maar omdat de wetgever zelf - in dit
geval de decreetgever - bij het uitoe-
fenen van zijn decretale macht, niet
kan worden gebonden door welkdani-
ge adviesprocedure, te meer dat het
volgens de gecoördineerde wetten
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van 1949 het de Koning is die op eens-
luidend advies van de Vaste Commis-
sie de examenprogramma’s kan wijzi-
gen.

Het is dus duidelijk dat de Vlaamse
Raad als souvereine assemblée zich-
zelf niet kan binden door, of onderge-
schikt kan maken aan de Commissie.

Ten slotte nog dit. In verband met dit
voorstel heb ik het advies gevraagd
aan de Vlaamse Interuniversitaire
Raad. Zoals reeds medegedeeld aan
de commissarissen, heeft de VLIR ge-
meend omwille van bevoegdheidsver-
warring geen gevolg te moeten geven
aan dit verzoek tot advies.

Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, de Vlaamse Executieve heeft dus
geen bezwaar tegen de goedkeuring
van dit voorstel van decreet. (Applaus
bij alle leden)

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking.

De door de Commissie aangenomen
tekst wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegenheid
bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet.

- Aangenomen.

Artikel 2

In de artikelen 19 IV, 19 bis, 23, 24,
24bis en 30 van de wetten op het toe-
kennen van de academische graden
en het programma van de universitai-
re examens, gecoördineerd bij het be-
sluit van de Regent van 31 december
1949, wordt een aanvullende examen-
materie nopens de alternatieve expe-
rimentele methodes zonder proefdie-

ren ingelast.

- Aangenomen.

De Voorzitter : De artikelsgewijze be-
spreking is gesloten.

We zullen deze namiddag de hoofde-
lijke stemming over het gehele voor-
stel van decreet houden.

INTERPELLATIES (R.v.O. art. 67)

Interpellatie van de heer D. Vervaet tot
de heer P. Akkermans, Gemeenschaps-
minister van ruimtelijke ordening,
landinrichting en natuurbehoud, en de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van leefmilieu, waterbeleid en on-
derwijs, over het probleem van de wa-
teroverlast in het Pajottenland

De Voorzitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van de heer Vervaet tot de
heer Akkermans, Gemeenschapsmi-
nister van ruimtelijke ordening, land-
inrichting en natuurbehoud, en de
heer Lensens, Gemeenschapsminis-
ter van leefmilieu, waterbeleid en on-
derwijs, over het probleem van de wa-
teroverlast in het Pajottenland.

De heer Vervaet heeft het woord.

De heer D. Vervaet (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, op 28 juli 1983
richtte ik in een schrijven alsmede tot
uw collega, Minister Lenssens, in ver-
band met de wateroverlast in het Pa-
jottenland. Op deze brief hebt u een
antwoord gegeven en gesteld dat u de
bevoegde administraties zou raadple-
gen om nadien ten spoedigste op mijn
brief een antwoord te geven. Dit was
dus een bijzonder korte brief van
uwentwege, maar van de heer Lens-
sens kreeg ik een meer uitvoerig ant-
woord waarin hij stelde dat het pro-
bleem zijn aandacht wegdroeg en hij
het nodige zou doen om mij in de
kortst mogelijke tijd van antwoord te
dienen, wat tot hiertoe nog niet is ge-
beurd. Vandaar dat ik nu overga tot
het houden van een interpellatie.

Het probleem van de overstromingen
bij hevige of langdurige regenval in
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Raadsvoorzitterf. 
(CVP), 

Vervaet

KaadsvoorzitterJ. Pede (PVV) maakt aanstalten om het voorzitterschap over te nemen
van mevrouw G. Devos (CW), Eerste Ondervoorzitter van de Raad, die het eerste deel
van de vergadering heeft geleid

,het Pajottenland is nog steeds niet op-
gelost. Regelmatig kan men in de
kranten lezen dat zowel in Asse, in
Gooik, in Lennik als in Sint-Pieters-
Leeuw overstromingen plaats grijpen.
De bewoners weten er alvast over mee
te spreken en de kranten kunnen daar-
omtrent mooie verhalen blokletteren.

Reeds meerdere malen heb ik trou-
wens in de Vlaamse Raad alsook in de
Gemeenteraad v a n  Sint-Pieters-
Leeuw de aandacht gevraagd voor dit
probleem, omdat het natuurlijk even-
wicht, het kringloopsysteem en ook
de ecosystemen in het Pajottenland
voortdurend in gevaar worden ge-
bracht. Hoe komt dit ?

Ik wil drie grote milieuaantastingen
aanbrengen.

1. Bijna overal werden en worden nog
steeds de natuurlijke overstromings-
gebieden vernietigd door het specula-
tief aanleggen van privé-verkavelin-
gen en het ondoordacht neerzetten
van sociale woonwij ken, sportinfra-

structuur, breekwerven, zoals in Pe-
pingen - maar naar ik heb vernomen
zou de breekwerf aldaar er niet meer
komen - enzovoort in laaggelegen ge-
bieden.

Ik hoef u ternauwernood te signaleren
dat in Nederland soortgelijke natuur-
lijke wachtbekkens, met name uiter-
waarden, als ,,heilig” worden be-
schouwd in het waterhuishoudkundig
beleid aldaar. Deze hebben meteen
ook een landschappelijke en natuur-
wetenschappelijke waarde en worden
derhalve in alle bestemmingsplannen
beschermend opgenomen.
2. De jongste twintig jaren is het eeu-
wenoude grachtensysteem, het na-
tuurlij  k rioolnet, door onoordeelkun-
dige en slordige aanpak vernietigd.
Vooral langs secundaire wegen wer-
den en worden eigenaars bij nieuw-
bouw verplicht de aangelande grach-
ten te rioleren met buizen, naar ge-
lang van de plaatselijke verordening,
van 30,40  en 50 centimeter doorsnee
en meer of zelfs minder.

Het waterslikken wordt hierdoor bij-
zonder bemoeilijkt, temeer dat dit
doorsneeverschil verstopping als het
ware in de hand werkt. Door de riole-
ringsplicht verdwijnt stilaar maar ze-
ker het water uit ons landschap, wat
nadelige gevolgen heeft voor mens,
dier en natuur. Water vormt van ouds-
her een van de prettigste speelele-
menten  voor kinderen, terwijl het rui-
sen en de beweging van water ver-
strooiing geven aan blinden en min-
der-validen.

3. Het waterkwantiteitsbeheer komt
ten slotte in grote moeilijkheden door
het vergraven en/of door het verhar-
den - betonneren ! - van beekbed-
dingen. Deze onoordeelkundige in-
grepen leiden tot een stroomversnel-
ling, zodat bij hevige of langdurige re-
gen, benedenstrooms een groot ge-
vaar voor wateroverlast ontstaat, met
alle menselijke ellende eraan verbon-
den. Dat op het vlak van natuur- en
landschapsbehoud dergelijke ingre-
pen de zeldzaamheidswaarde van on-
ze Pajottenlandse beken treffen, hoeft
uiteraard geen bewijsvoering.

Tot besluit had ik u graag een drietal
vragen gesteld.

1. Een ander beleid blijkt naar mijn
mening noodzakelijk. Welke zijn de
beleidsintenties ter zake ?

2. Overweegt u vanuit uw beider be-
voegdheid het initiatief te nemen tot
een regionaal overleg over de materie
met de Pajottenlandse volksvertegen-
woordigers en dito burgemeesters ?

3. Heeft u reeds opdracht gegeven of
overweegt u aan de ter zake bevoegde
diensten opdracht te geven de gepaste
oplossingen voor de gestelde proble-
matiek uit te werken ? (Applaus)

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
collega’s, in verband met uw eerste
vraag, mijnheer Vervaet, voor zover
het de ruimtelijke ordening betreft,
geeft het gewestplan de bodembe-
stemmingen weer. Inzake overstro-
mingen, werd niet geopteerd voor het
blijvend behoud van overstromings-
gebieden, dit wegens de grote nadelen
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Akkermans

van wateroverlast. Trouwens beston-
den, ten tijde van het vaststellen van
het gewestplan, inzichten tot sanering
en waterbeheersing, opties waarmede
rekening werd gehouden.

Ik wens eraan toe te voegen dat daar
waar het enigszins mogelijk is, en na
wetenschappelijk onderzoek en we-
tenschappelij ke begeleiding, wij in-
derdaad tot het aanleggen van wacht-
bekkens overgaan.

Wat de tweede vraag inzake het regio-
naal overleg betreft, ben ik zo vrij u
mede te delen dat ik inzake de water-
beheersingsproblemen aan de gou-
verneur van Brabant reeds in 198 1 het
koninklijk besluit van 10 mei 1967
,,Provinciale coördinatiecommissies
voor waterproblemen” in herinnering
bracht. Deze coördinatiecommissies
kwamen tot stand omdat, verscheide-
ne openbare diensten, belast zijn met
de studie en de uitvoering van werken
die betrekking hebben op de bevaar-
bare en niet-bevaarbare waterlopen
en dat het paste, voornamelijk op het
regionaal vlak, die activiteiten te coör-
dineren, zoals u vraagt.

Anderzijds kan ik u mededelen dat er
tussen mijn collega, de heer Lenssens,
en mij, overleg wordt gepleegd, zowel
over het kwantiteits- als over het kwa-
liteitsbeleid inzake het water.

Derde vraag : aan de administratie
- AROL - werd reeds opdracht gege-
ven de aangelegenheid grondig en
multidisciplinair te onderzoeken. Zo-
dra de resultaten ons zullen bekend
zijn, zullen we niet nalaten u daarvan
in kennis te stellen om deze eventueel
met de streekverantwoordelijken te
bespreken.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Interpellatie van de heer D. Vervaet tot
de heer P. Akkermans, Gemeenschaps-
minister van ruimtelijke ordening,
landinrichting en natuurbehoud, en de
heer K. Poma,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
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minister van cultuur, over de schending
van het natuurgebied Het Broek te Wil-
lebroek-Blaasveld en de veelvuldige
inbreuken op de wet betreffende de ste-
debouw en de ruimtelijke ordening, op
de wet betreffende het natuurbehoud,
op het decreet betreffende de vaste af-
valstoffen en op de wet betreffende het
gunnen van overheidsopdrachten

De Voorzitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van de heer Vervaet tot de
heer Akkermans, Gemeenschapsmi-
nister van ruimtelijke ordening, land-
inrichting en natuurbehoud, en de
heer Poma,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de schen-
ding van het natuurgebied Het Broek
te Willebroek-Blaasveld en de veel-
vuldige inbreuken op de wet betref-
fende de stedebouw en de ruimtelijke
ordening, op de wet betreffende het
natuurbehoud, op het decreet betref-
fende de vaste afvalstoffen en op de
wet betreffende het gunnen van over-
heidsopdrachten.

De heer Vervaet heeft het woord.

De heer D. Vervaet (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, dames en heren, ik hoef u
zeer waarschijnlijk het natuurgebied
Het Broek in Blaasveld niet meer te
leren kennen. Dit gebied, op het Ge-
westplan Mechelen 1976 in aanmer-
king genomen als park- en natuurge-
bied met grote delen natuurreservaat,
is dus sedert maart 1983 eigendom
van het Bestuur van Waters en Bos-
sen.

In uw antwoord op mijn interpellatie
nr. 31 liet u mij weten dat Waters en
Bossen bezig is het bestaande be-
heersplan te herwerken. Het huidig
beheer van het natuurgebied bestaat
er namelijk in een houtakker te verde-
digen. U zei ook dat het herwerkte be-
heersplan rekening zal houden met de
verschillende functies die Het Broek
te vervullen heeft en dat er op de ver-
schillende waarden van het gebied zal
worden gelet. Het is inderdaad zo dat
deze verschillende functies aanlei-
ding kunnen geven tot discussie, al
naar gelang van de waarde die wordt
beklemtoond. Maar als ik dan ver-
neem dat de kappingen van bomen,
passend in het oude beheersplan, nog

steeds doorgaan en u meent dat dit
geen ontbossing is vermits er aan her-
beplanting - van canada’s ? - wordt
gedaan, dan weet ik al welke waarde
het meest zal worden beklemtoond !

Ook uw bewering als zou er van de 19
vermelde inbreuken - u herinnert
zich, mijnheer de Minister, dat ik u
die lijst bij de vorige interpellatie heb
overgemaakt - geen enkele bekend
zijn, wat het domein Het Broek zelf
betreft vind ik op mijn zachtst uitge-
drukt zeer eigenaardig.

Immers voor vele verschillende pun-
ten zegt u in uw persoonlijk antwoord
door middel van een brief : niet op te
sporen, onvoldoende gegevens in ver-
band met de ligging, enzovoort. Dit
wordt tegengesproken door de mel-
ding langs de groene telefoon, met op-
gave van de kadastrale ligging en door
een schriftelijke melding aan de be-
voegde diensten - ook aan uw Kabi-
net - met bijhorend liggingsplan, uit-
voerige persartikels met foto’s. Te-
vens werden er vaststellingen gedaan
in processen-verbaal. Ik geef u enkele
voorbeelden.

1. politie Willebroek :
- kappingen en storten 10 mei : PV nr.
2375 ;
- kappingen en storten 11 mei : PV nr.
2378 ; ’
- afbraak hoeve Arck 30 augustus : PV
nr. 4296 ;

2. vaststelling van4 mei 1983 door een
OVAM-inspecteur, waarbij storten
van bouwafval en asbestcement werd
aangetoond.

Dit zijn overtredingen die steeds op-
nieuw voorkomen. Het speelt dus
geen rol wie stortte of wanneer dit ge-
beurde.

Wat de zaak ‘t Fonteintje betreft heeft
de gerechtelijke politie bij het parket
van Mechelen een dossier over de
schandalige toestanden onder nr.
1281/83/N.

Het Hoog Comité van Toezicht voert
een onderzoek over alle hogerge-
noemde zaken omdat corruptie en
fraude met schriftvervalsing voorko-
men.

De politie van Willebroek beschikt
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Vervaet

over alle gegevens op plan en heeft
een serie foto’s genomen van de vast-
gestelde overtredingen. Deze zijn bij
de dossiers gevoegd.

Voor het aanbrengen van een wegver-
harding is volgens de bestaande wet-
geving een bouwvergunning nodig.
Alle wegverbredingen, de aanleg en
de verharding zijn zonder vergunning
gebeurd en zijn dus in overtreding op
de bepalingen van het Gewestplan
Mechelen dat bij koninklijk besluit
van 5 augustus 1976 werd vastgelegd.

De aanleg van de weg waarvan sprake
in punt 13 is wél op te sporen, mijn-
heer de Minister. De kadastrale gege-
vens zijn bij de bevoegde diensten be-
kend. Deze weg is aangelegd door de
Dienst Waters en Bossen op de privé-
eigendom Spreman-Leysen, als bij
toeval tevens eigendom van ‘t Fon-
teintje. Door de Koninklijke Commis-
sie Monumenten en Landschappen -
derde afdeling - werd op 29 juni 1983
een plaatsbezoek gedaan. Uit het
verslag wil ik het volgende citeren :

»*** daar de eigenaar van de gronden
rond de herberg ‘t Fonteintje de, tot
dan toe gebruikte, uitgang uit Het
Broek geblokkeerd heeft door het
storten van twee puinhopen, werd
door het Bestuur van Waters en Bos-
sen naar een officiële uitgang gezocht.
Een andere uitweg werd gevonden en
verhard met steenslag. Deze zal met
een laag aarde bedekt worden...“.

Ik nam dit letterlijk uit het verslag.

Over het bouwmisdrijf Dilewijns,
punt 14, zegt u dat het verbouwen en
bewoonbaar maken van een bestaan-
de boerderij mag. Inderdaad, maar er
stond vroeger een vervallen kleine
woning die in een groene zone lag.
Deze mag dus worden ingericht en
eventueel vergroot volgens de nor-
men van een sociale woning. Er staat
nu echter een zeer grote villa. Dat al-
leen het aanbouwen van een zwem-
bad, paardestal enzomeer, een over-
treding is, klopt dus niet. Als men de
wet wil toepassen, dient deze plaats in
haar oorspronkelijke toestand te wor-
den hersteld, wat afbraak betekent,
ofwel dient een boete te worden be-
taald gelijk aan de meerwaarde welke
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de grond en het goed kregen door de
misdrijven. Van herstelmaatregelen
kan dus geen sprake zijn.

Er hebben dus heel wat misdrijven
plaatsgevonden. Ik weet niet hoe dit is
kunnen gebeuren. Ik ben dan ook be-
nieuwd naar het antwoord van de Mi-
nister op mijn interpellatie want zijn
verantwoordelijkheid is zeer groot.

Gaat u dergelijke overtredingen on-
gestraft laten ?

Gaat u, in afwachting van het her-
werkte beheersplan, alle ingrepen in
het natuurgebied ,,Het Broek” op-
schorten ?

Uiteindelijk zou ik het beloofde ant-
woord betreffende de stand van de
beschermingsprocedure willen ken-
nen.

Minister Poma heeft mij daarnet be-
loofd schriftelijk te zullen antwoorden
op het deel van mijn interpellatie dat
tot hem is gericht.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
collega’s, ik kan het geachte lid mede-
delen dat de werkzaamheden voor
een bijwerking van het bestaand be-
heersplan voor het Blaasveldbroek te
Willebroek voortgezet worden. De
bijzondere werkgroep van deskundi-
gen die door de Koninklijke Commis-
sie voor Monumenten en Landschap-
pen werd ingesteld, heeft reeds een
ontwerp besproken en zal nog in de
mogelijkheid zijn wijzigingen en aan-
vullingen te doen.

Het tot nog toe gevoerde beheer moet
gezien worden in een historisch ge-
groeide context. De recente beheers-
maatregelen en uitgevoerde werken
sluiten aan op voorstellen van de ge-
noemde werkgroep ad hoc en de vroe-
gere beheerscommissie, wat echter
niet betekent dat bepaalde actiegroe-
pen geen kritiek leveren.

Er blijken trouwens over ,,Het Broek”
te Blaasveld velerlei misverstanden te
bestaan die aanleiding kunnen geven
tot dikwijls ongegronde verdachtma-
kingen, om niet te spreken van regel-
rechte lastercampagnes. Er bestaat

geen gemeentelijke kapverordening,
noch een voorlopige of definitieve
rangschikking als landschap, die be-
trekking heeft op het Blaasveldbroek.
Zogenaamde overtredingen op basis
van dergelijke teksten missen iedere
rechtsgrond. Scheefgegroeide mense-
lijke verhoudingen en een gespannen
psychologisch klimaat maken het niet
gemakkelijk om oplossingen na te
streven die voor iedereen aanvaard-
baar zijn.

Overigens laat ik het geacht lid weten
dat het gevolg dat wordt gegeven aan
werkelijke of vermeende overtredin-
gen waarnaar verwezen wordt, be-
hoort tot de bevoegdheid van de rech-
terlijke macht. Wel kan ik mededelen
dat de verantwoordelijke ambtenaar
die instaat voor het beheer van het
Blaasveldbroek, in alle oprechtheid,
een redelijke verklaring heeft voor de
handelingen en werken die onder zijn
bevoegdheid gebeuren.

Tot deze bevinding komt ook de Ko-
ninklij ke Commissie voor Monumen-
ten en Landschappen, die zich, zoals
geacht lid meedeelde, op 29 juni
jongstleden ter plaatse rekenschap
heeft gegeven van de feiten, wat ik aan
iedereen kan aanbevelen om de ge-
beurtenissen in Blaasveldbroek in een
klaar daglicht te zien.

Intussen blijft het noodzakelijk dat
het Blaasveldbroek wordt beheerd, zo
goed als mogelijk, juist met het oog op
de niet te onderschatten recreatieve
functie en de, zoals het geacht lid te-
recht naar voren brengt, grote natuur-
behoudswaarde. Ik mag verzekeren
dat alles in het werk wordt gesteld om
in het toekomstige beheersplan voor
de verschillende functies in het Blaas-
veldbroek een evenwichtig afgewo-
gen doel vast te stellen en te zoeken
naar de passende maatregelen om dit
te verwezenlij ken.

De Voorzitter : Minister Poma heeft
het woord.
Minister K. Poma (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, aansluitend bij het laatste ge-
deelte van de interpellatie van het
geachte lid kan ik thans meedelen dat
er volop verder wordt gewerkt met het
oog op een mogelijke definitieve be-
scherming van het betrokken natuur-
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gebied.

Na besprekingen ter zake op 28 en 29
juni en op 6 juli 1983 werd dit onder-
werp behandeld op een vergadering
van de Koninklijke Commissie voor
Monumenten en Landschappen op 20
oktober laatstleden.

Deze Commissie heeft evenwel nog
geen advies geformuleerd omwille
van het feit dat ze van oordeel was dat
een deelaspect van het voorgestelde
beheersplan, met name de natuurbe-
schermingsmaatregelen, verder dien-
de uitgewerkt te worden.

Er zijn ter zake reeds nieuwe voorstel-
len geformuleerd. Ze zullen bespro-
ken worden op de eerstvolgende com-
missievergadering, namelijk op 17 no-
vember 1983...  morgen dus.

Uit de opsomming van deze opeen-
volgende vergaderingen blij kt duide-
lijk dat deze aangelegenheid in geen
geval op de lange baan geschoven

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 4
16 november 1983

wordt, maar dat er integendeel intens
aan gewerkt wordt.

Ik blijf dan ook geloven dat dit dossier
eerlang zal kunnen afgehandeld wor-
den.

De Voorzitter : De heer Vervaet heeft
het woord.

De heer D. Vervaet (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik dank de
beide Ministers voor hun antwoord
ter verduidelijking van de situatie. In
ieder geval staan wij een eind verder
dan tijdens de interpellatie die ik heb
gehouden, 6 maanden geleden.

U weet ook, heren Ministers, dat er
daar een verstoring is van menselijke
relaties en dat er een gespannen psy-
chologisch klimaat heerst. Ik ben blij
dat u dat ook hebt ontdekt en hoop dat
u door meer duidelijkheid te schep-
pen deze spanningen, die voor de goe-
de gang van zaken moeten worden
weggenomen, zult kunnen voorko-
men.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor deze voormiddag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
ll.35 uur.
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